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Voľby do VÚC (vyšších územných celkov), v ktorých si ľudia vyberajú predsedu a poslancov 
samosprávnych  krajov na nasledujúce štyri roky sa budú sa konať 4. novembra 2017.  Voľba predsedov 
samosprávnych krajov prebehne jednokolovo. 
Právo voliť do orgánov samosprávnych krajov má občan Slovenskej republiky a cudzinec, ktorý má trvalý 
pobyt v obci, ktorá patrí do územia samosprávneho kraja, alebo má trvalý pobyt vo vojenskom obvode, ktorý 
patrí na účely volieb do orgánov samosprávneho kraja do jeho územia a  najneskôr  v deň  konania  volieb  
dovŕši 18 rokov veku. 
Volič môže voliť len v obci svojho trvalého pobytu vo volebnom okrsku, v ktorého zozname voličov je 
zapísaný. Volič je povinný po príchode do volebnej miestnosti preukázať okrskovej volebnej komisii svoju 
totožnosť predložením občianskeho preukazu alebo dokladu o pobyte pre cudzinca. Potom okrsková volebná 
komisia zakrúžkuje poradové číslo voliča v zozname  a vydá voličovi dva hlasovacie lístky - hlasovací lístok 
pre voľby do zastupiteľstva a hlasovací lístok pre voľby predsedu samosprávneho kraja a prázdnu obálku 
opatrenú odtlačkom úradnej pečiatky obce. Prevzatie hlasovacích lístkov a obálky potvrdí volič v zozname 
voličov vlastnoručným podpisom. Každý volič sa musí pred hlasovaním odobrať do osobitného priestoru 
určeného na úpravu hlasovacích lístkov. Voličovi, ktorý nevstúpi do osobitného priestoru určeného na úpravu 
hlasovacích lístkov, okrsková volebná komisia hlasovanie neumožní. 
Pre obec Partizánsku Ľupču bol určený volebný obvod č. 5 v rámci okresu Liptovský Mikuláš.  V tomto 
volebnom obvode budeme voliť maximálne 6 poslancov a jedného predsedu Žilinského samosprávneho kraja. 
Viac informácií ako aj zoznamy registrovaných kandidátov môžete nájsť na vývesných tabuliach v obci a na 
webovej stránke obce -www.partizanskalupca.com. Volebná miestnosť , ktorá sa bude nachádzať v budove 
obecného úradu, bude otvorená dňa 4.11.2017 od 7:00 do 22:00 hodiny.  

O post poslanca do 
VÚC Žilinského 
samosprávneho kraja 
sa uchádzajú dvaja 
kandidáti z obce 
Partizánska Ľupča. 
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Aby chvíle, kedy si spomíname na svojich najbližších  boli čo najdôstojnejšie, snaží sa obec v tomto pietnom 
mieste vytvárať také podmienky,  aby sa pozostalí, ktorí prídu zapáliť sviečku, položiť kytičku, či v tichu 
pospomínať na nebohých cítili čo najlepšie. Samozrejmosťou je pravidelné kosenie, čistenie a vyvážanie 
odpadu.  
Návštevníci určite hlavne v týchto dňoch, počas dušičiek, postrehli  aj malé zmeny. Svojpomocne, svojimi 
zamestnancami a pracovníkmi aktivačnej činnosti sa podarilo obci vynoviť vstupnú bránu do cintorína, 
položiť dlažbu na vstupnej ploche, uložiť válovce pre dažďovú vodu a vymaľovať sklad náradia. Najnovšie 
bolo zrealizované  parkovisko vedľa vstupnej brány.  Tiež si mohli všimnúť osadenú aktuálnu tabuľu 
hrobových miest s plánom cintorína, ktorá umožní jednoduchšiu orientáciu. Obec sa snaží, aby bol cintorín 
nielen počas sviatkov, ale počas celého roka dôstojným miestom odpočinku našich zosnulých.  

Ešte v marci tohto roku boli obci poskytnuté financie  
z rozpočtových prostriedkov ministerstva vnútra. Určené boli 
priamo na rozšírenie kamerového systému. Za sumu šesťtisíc eur, 
k bezpečnostným kamerám, ktoré boli nainštalované v minulosti, 
pribudli ďalšie štyri.  Podmienkou bola dvadsať percentá 
spoluúčasť z celkového rozpočtu výdavkov projektu. Sú 
umiestnené na najdôležitejších miestach, kde sa prejavoval 
a naďalej prejavuje vandalizmus.  Veď najčastejšie záznamy 
z kamier využívajú práve policajti ako dôkaz pri odhaľovaní 
priestupkov a trestných činov. Je potrebné veriť, že nainštalované 
kamery aspoň z časti zabezpečia ochranu života, zdravia a majetku 
obyvateľov a návštevníkov našej obce.  
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Obyvatelia obce Partizánska Ľupča 
vyjadrili úctu obetiam vojakov a pri 
príležitosti 73. výročia slovenského 
národného povstania položili veniec 
a kytičky k pamätníkom padlých. 
Odvahu, statočnosť a obetavosť 
ľudí, ktorí bojovali za náš lepší život 
vyzdvihli vo svojich príhovoroch 
starosta obce Ľubomír Frič 
a predseda Základnej organizácie 
Slovenského zväzu protifašistických 
bojovníkov Pavol Murtin. Súčasťou 
pietnej spomienky bol aj pekný 
kultúrny program a malé, spoločné 
posedenie v sále kultúrneho domu.  

Veľkoobjemové kontajnery, ktoré boli umiestnené pri požiarnej 
zbrojnici boli premiestnené do priestorov bývalej budovy, ktorá 
celé roky slúžila ako sklad civilnej obrany. V súčasnosti 
v týchto priestoroch vznikli sklady pracovného náradia, 
kancelária a miestnosti, ktoré slúžia obecnému úradu pre 
drobné prevádzky. Jedným z dôvodov, prečo sa tieto 
kontajnery premiestnili, bola aj skutočnosť, že odpad 
nekontrolovane dovážali najmä ľudia z okolitých obcí. 
Obecný úrad umožňuje občanom odviezť väčšie množstvo 
objemného odpadu a drobného stavebného odpadu, priamo do 
týchto priestorov, kde sú v súčasnosti kontajnery umiestnené. 
Vývoz odpadu je určený len pre občanov s trvalým pobytom 
v obci Partizánska Ľupča a občanov, ktorí vlastnia v obci 
nehnuteľnosť. Táto situácia takýmto spôsobom bude riešená až 
do toho času, kým v obci nebude zriadený zberný dvor. 

Zber objemného a drobného 
stavebného odpadu 

Nepotrebný odpad Vám prevezme zodpovedný pracovník a to každý utorok od 12:00 do 15:00 a štvrtok od 
15:00 do 18:00. Objemný odpad a drobný stavebný odpad je zakázané ukladať do zberných  nádob na 
pravidelný zber komunálneho odpadu a na verejné priestranstvá obce.  
Objemný odpad predstavuje nepotrebné, opotrebované, zastarané veci, ktorých sa občania chcú a potrebujú 
zbaviť. Sú to veci, ktoré majú väčšie rozmery ako klasické veci a nedajú sa umiestniť do klasickej nádoby.  
Medzi stavebný odpad patria hlavne zmesi betónu, tehál rôzneho druhu, obkladačiek, dlaždíc, keramiky, 
zmesi omietok a podobne. 
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Druhá významná udalosť sa v cirkevnom zbore konala 
1.októbra tohto roku, kedy sme si pripomenuli 130. výročie 
postavenia a posvätenia matkocirkevného chrámu Božieho 
v Partizánskej Ľupči a 80. výročie odliatia a posvätenia 
Lutherových zvonov nášho evanjelického kostola. Pri tejto 
vzácnej udalosti do našej obce zavítal dôstojný brat biskup 
Dr.h.c. prof. ThDr. Július Filo spolu so svojou manželkou. 
Dôstojný brat biskup nám poslúžil slávnostnou kázňou 
Božieho Slova a slávením svätej Večere Pánovej spolu 
s miestnym zborovým bratom farárom. Slávnostné Služby 
Božie boli obohatené vystúpením zborovej hudobnej skupiny 
Hosana.   

POSVÄTENIE CHRÁMU  
                  A LUTHEROVÝCH ZVONOV 

V tomto jubilejnom roku 500. výročia reformácie 
sme v našom Cirkevnom zbore 10. septembra tohto 
roku slávili zlatú konfirmáciu. Pripomenutie si 
potvrdenia Krstnej zmluvy a prvého pristúpenia 
k velebnej sviatosti svätej Večere Pánovej spred 50 
rokov. Tejto milej slávnosti sa zúčastnilo 42 
jubilujúcich konfirmandov z Partizánskej Ľupče 
a okolitých obcí patriacich do ľupčianského 
cirkevného zboru. Po slávnostných Službách 
Božích, ktoré v miestnom evanjelickom chráme 
Božom slúžil zborový brat farár Ján Molčan sa 
jubilujúci konfirmandi stretli na slávnostnom 
obede v kultúrnom dome kde si v príjemnej a 
priateľskej atmosfére zaspomínali na svoje mladé 
časy a všetko čo spolu prežili počas výučby spolu 
s vtedajším zborovým bratom farárom Mgr. Jánom 
Zemiarom.  

Evanjelický a. v. cirkevný zbor v Partizánskej Ľupči si pripomenul tri významné jubileá. 

Slávnostné Služby Božie sa konali 8. októbra 
tohto roku za účasti dôstojného brata biskupa 
Východného dištriktu ECAV na Slovensku Mgr. 
Slavomíra Sabola, ktorý k nám zavítal aj so 
svojou rodinkou. V rámci slávnostných Služieb 
Božích sme spoločne ďakovali Pánu Bohu za 
požehnanie prác pri rekonštrukcii dúbravského 
kostola, v ktorom boli vymenené všetky okná 
a dvere. V nových oknách boli osadené farebné 
vitráže /symbol kríža a lutherovej ruže/, a celý 
kostol bol z vonku i z vnútra nanovo vymaľovaný. 
Veľká vďaka patrí všetkým ochotným a obetavým 
veriacim, ktorí pomohli a priložili ruku k dielu.  

Aj týmito tromi významnými udalosťami nášho Cirkevného zboru sme si pripomenuli trvalé posolstvo 500. výročia 
Reformácie, ktorá aj tu na Liptove - medzi nami našla svoje nenahraditeľné miesto a už stáročia prináša požehnanie pre 
spoločnosť a celý náš slovenský národ.         Ján Molčan, zborový farár 

CHRÁM BOŽÍ V DÚBRAVE 

Treťou vzácnou slávnosťou ľupčianskeho cirkevného zboru bolo 
25. výročie postavenia a posvätenia dcérocirkevného chrámu 
Božieho v Dúbrave, ktorá od nepamäti tvorí súčasť cirkevného 
zboru v Partizánskej Ľupči.  
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Kedyže sme to mali krásnych pätnásť? 
Veru tak. Už pred 50-timi rokmi. A čas letí ako vták, 
nesadne ani nezastane. Pred 50-timi rokmi sme sa 
rozpŕchli do sveta z toho pomysleného hniezda 
bezstarostnosti, našej ZDŠ-ky, každý svojou cestou, 
nevediac, čo nás čaká. Každý z nás prešiel dlhú životné 
púť a keďže niet krajších a bezstarostnejších chvíľ ako 
tie, ktoré sme zažili v škole, začala stále silnejšie a 
silnejšie rezonovať myšlienka  stretnúť sa a zaspomínať. 
A tak sa dala dokopy partia šiestich  ochotných 
a obetavých spolužiakov, aby zorganizovala a pripravila 
stretnutie spolužiakov 9.B triedy vtedajšej Základnej 
deväťročnej školy v Partizánskej Ľupči po 50.-tich 
rokoch. Tých, ktorí školu navštevovali v rokoch 1958-
1967, ale aj tých, ktorí väčšinu rokov  boli súčasťou tohto 
kolektívu. A tak začal viac ako dvojmesačný maratón 
zisťovania adries, kontaktov, príprava pozvánok, 
programu , pohostenia. Ak ste niekto mali tú česť 
pripravovať alebo podieľať sa na takejto akcii, určite 
uznáte, že to zaberie naozaj veľa času, energie, 
prostriedkov. Treba mať aj dobré kontakty a dobrých 
priateľov. A to všetko tu bolo. 

A tak sme rozhodli. 
Stretnutie bude dňa 16. septembra 2017 so začiatkom 
o 15.00 hod pred budovou ZŠ. Ako prvé sme pripravili 
zoznam všetkých spolužiakov. Zastavili sme sa pri čísle 
27. Bohužiaľ v zozname boli aj traja spolužiaci, ktorým 
krutý osud nedoprial dožiť sa tejto jedinečnej udalosti. 
Vo veku 42 rokov nás po ťažkej chorobe, snáď  
v najkrajšom veku svojho života, opustila Hanka 
Dobáková – krásne a milé dievča. Minulý rok sme sa 
rozlúčili so Štefanom Tamášim a tento rok odplával na 
druhý breh náš spolužiak a kamarát Jožko Čierny.  
Rozposlali sme teda len 24 pozvánok a mali sme 
informácie, že všetci sa na stretnutie veľmi tešia a že 
o stretnutie je naozaj úprimný a nefalšovaný záujem. 
A tak sme netrpezlivo čakali na deň „D“. A stalo sa 
niečo, čo asi málokto očakával. Prišlo nás všetkých 24. 
Neuveriteľné, ale skutočné. Čo k tomu dodať. Asi len 
toľko, že tento fakt svedčí o tom, že sme bola výborná 
trieda a vynikajúci kolektív.   
 

Začalo sa to pred školou. 
Bola to obrovská radosť, ale aj slzy šťastia, keď sme sa 
začali schádzať pred školou, v ktorej nám presne pred 
50-timi rokmi poslednýkrát zvonil zvonec. Veď niektorí 
sme sa nevideli celých 50 rokov a poniektorí mali veru 
problém všetkých spoznať. V triede, ktorú nám pripravila 
terajšia  riaditeľka Malvína Zvarová zaznela na úvod 
báseň Spomienka v podaní Majky Hrabušovej-
Rybákovej, Sprievodné slovo ako aj hlavné slovo pri 
organizovaní stretnutia  mal Miro Migaľa. Po básni 
privítal všetkých prítomných spolužiakov, ale hlavne 
učiteľov. Dievčatá dostali na uvítanie krásny červený 
karafiát, pre učiteľov boli pripravené pekné kytice.  
 

Prišli aj učitelia. 
Všetkých nesmierne potešila prítomnosť našej triednej 
učiteľky RNDr. Ľudmily Lazovej-Vrzgulovej, ktorú sme  
nevideli celých 50 rokov. A keďže 16. septembra oslavujú 
svoj sviatok Ľudmily popriali sme našej triednej hlavne 
pevné zdravie, veľa radosti zo života, aby bola vždy 
obklopená samými dobrými ľuďmi. A nezabudli sme ani 
na našu spolužiačku – Ľudku Chramostovú-Frankovú. 
Svojou prítomnosťou poctili naše stretnutie aj bývalý 
riaditeľ školy Gustáv Baláž s manželkou Milkou 
Balážovou a učiteľka Zlatka Chalupková. Na stretnutie 
boli pozvaní všetci žijúci učitelia, bohužiaľ zo zdravotných 
dôvodov sa ospravedlnil  učiteľ Ivan Petráš a pani  
učiteľka Ľudmila Grílusová. Neprišla ani  Elena 
Ondrejková, poslala nám však list s krásnymi 
spomienkami na 3.B triedu, kedy nám bola triednou 
učiteľkou.  
Po úvodnom slove sa nám prihovorili postupne všetci 
prítomní pedagógovia a potom sme sa z toho, čo sme stihli 
za tých 50 rokov napáchať, spovedali my. Vládla úžasná 
atmosféra, boli to výbuchy smiechu, ale vypočuli sme si aj  
veľmi smutné príbehy niektorých učiteľov a spolužiakov.  

Takí sme dnes. 
A po tom všetkom čo sme počuli môžeme byť na seba 
právom hrdí. Áno, všetci sme veľa dokázali – štúdiá, 
rodiny, stavby domov, úspešné podnikanie a tak ďalej 
a tak ďalej...Z dievčat sa stali milujúce mamičky, 
z huncútov chlapcov - starostliví ockovia. Teraz sme už 
babičky a dedkovia, dokonca  aj prababičky. No iba 
vekom. Naše duše a srdcia sú síce ošľahané vetrom osudu, 
no plné lásky a zrelej mladosti, i keď so šedinami, ale so 
životnou skúsenosťou a múdrosťou, ktorú sme načerpali 
prežitými radosťami a starosťami. 

Prítomnosť je dar. 
Prežili sme spolu nádherný deň plný krásnych spomienok 
a dobrej nálady. Deň, ktorí sme si všetci uložili hlboko vo 
svojich srdiečkach. Bolo to krásne stretnutie, no možno 
trochu aj rozlúčka. Nikto z nás nevie čo bude o rok, o dva, 
o desať... Nikto z nás nezmení ten večný zákon života 
a smrti a my si musíme byť vedomí toho, že sviece nášho 
života začnú pomaly zhášať. Včerajšok je minulosť, 
zajtrajšok je tajomstvo, ale prítomnosť je dar. Preto sme sa 
všetci  tešili, že sme sa všetci stretli. 

Organizátorom patrí poďakovanie. 
Poďakovania od spolužiakov po stretnutí svedčia o tom, že 
stretnutie bolo výborne pripravené a každý si z neho 
odniesol veľa krásnych spomienok. Preto poďakovanie 
patrí aj  organizátorom stretnutia Hanke Čiernej, Elenke 
Masiarikovej, Elenke Remeňovej, Jankovi Bartošovi, 
Jankovi Trnovskému a Mirovi Migaľovi. Taktiež chceme 
poďakovať penziónu „ Šindléry“, ktorý pre nás pripravil 
kvalitné pohostenie a príjemné prostredie. Ďakujeme 
takisto všetkým pedagógom, ktorí aj napriek pokročilému 
veku a aj zdravotným problémom obdarili stretnutie svojou 
osobnou prítomnosťou.  
Na záver si dovolím napísať motto nášho stretnutia, ktoré 
bude čím ďalej, tým viac aktuálnejšie: Čas sa míňa – 
hovoríme, riadiac sa nesprávnym názorom. Čas stojí.  
Míňame sa my... 

Miroslav Migaľa a organizátori stretnutia 

Zo spomienok ako z chleba 
si odkrojíš 
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Spolužiaci  9.B.triedy ZDŠ v Partizánskej Ľupči na 
stretnutí po 50-ich rokoch. 

Bývalý riaditeľ ZDŠ v Partizánskej Ľupči Gustáv Baláž 
pri príhovore. 

Zvítanie kamarátov.

Debata organizátorov na chodbe ZŠ.

V triede počas slávnostného príhovoru. 

Dobrá nálada v penzióne „ Šindléry“. 
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Leto ubehlo, je tu znova tohoročná 
jeseň s mesiacom október, kedy slávime 
RUŽENCOVÚ PANNU MÁRIU. Aj 
toho roku 1.októbra od jedenástej 
hodiny bola na Magurke ODPUSTOVÁ 
SLÁVNOSŤ. Túto slávnosť sa nám 
podarilo zorganizovať v horách, vo 
výške 1050 m.n.m. Nikdy to nie je 
jednoduché. Je potrebné, aby vyšlo 
počasie. Preto odpust dávam na nedeľu 
pred sviatkom. Po sviatku sa už mení 
počasie a hrozí dážď a sneh. Vždy idú i 
diametrálne odlišné nedele po 
sebe. Tohto roku bol ukážkový jesenný 
deň ako z rozprávky. Ani lepší sme si 
nemohli priať.  

K zorganizovaniu tejto krásnej slávnosti je potrebné zaistiť celý rad dôležitých organizačných vecí. Je potrebné zaistiť 
kvalitné ozvučenie, pokosiť a vyčistiť celé okolie kostola, zaistiť pre ľudí autobusy, upratať a vyzdobiť kostol, pripraviť 
všetko  na guláš a uvariť ho. Je potrebné, aby ochotní hasiči usmerňovali premávku, je potrebné uzavrieť v sobotu 
priestor  pred kostolom, aby tam nikto nezaparkoval... Ani neviem, či som aj všetko vymenoval, čo všetko je potrebné.  
Viem, že nato, aby sa mohol tento významný deň uskutočniť je potrebné to vnútorne i navonok dobre  zorganizovať 
a na nič nezabudnúť. A bez ľudí, ktorí sú ochotní pomôcť, by to nešlo.  
Som veľmi rád, že táto slávnosť sa už stala známou v širokom okolí Liptova. Je to PÚŤ ZA PANNOU MÁRIOU. Je to 
PÚŤ ZA MATKOU. Veriaci človek vie, čo to znamená putovať a čo mu to pre život prináša . 
Tohto roku chcem poďakovať všetkým,  ktorí nám pomohli pri organizovaní tejto milej  mariánskej púte  na Magurke. 
V prvom rade chcem poďakovať starostom: Ľubomírovi Fričovi z Partizánskej Ľupče a Milanovi Fričovi z Liptovských 
Sliačov, ktorí každoročne pomáhajú s prípravou a sa aj osobne na slávnosti zúčastňujú, čo je dobrým príkladom. Aj 
vyhlásenie miestnym rozhlasom je veľká pomoc, lebo ľudia sú informovaní. Obecný úrad v Part Ľupči pomáha pri 
kosení a čistení areálu. Musím vyzdvihnúť ochotnú pomoc a poďakovať sa pracovnej skupine chlapov pri obecnom 
úrade,  ktorú vedie Miroslav Hladiš. O všetko, čo bolo potrebné urobiť, sa postarali. 
Taktiež bez našich hasičov,  bez ich obetavej pomoci by to tiež nešlo. Ďakujem nielen im, ale aj ich veliteľovi Matúšovi 
Hollému. Veľké poďakovanie patrí spoločnosti LK Servis, ktorí nám poskytli všetky ingrediencie, aby guláš bolo nielen 
z čoho navariť, ale aby bol aj chutný.  Ďakujem členom združenia priateľov prírody a Obecnému úradu  v  Lipt. 
Sliačoch za asistencie výborných kuchárov  Edovi Mrvovi, Vladovi Jackovi, Milanovi Jackovi a Róbertovi Maďarovi, 
ktorí navarili výborný guláš.  Šikovní kuchári. Veľmi chutil ... Rozdalo sa cez 680 porcií. Tak isto chcem poďakovať 
Matušovi Kráľovi / fy King/, ktorý si zobral patronát nad každoročným ozvučením odpustu. Nesmiem zabudnúť 
poďakovať  ženám z Liptovskej Osady, menovite Eve Longawerovej, Janke Dudášovej a Božke Koreňovej, ktoré majú 
blízky vzťah ku kostolíku na Magurke , za jeho upratanie a výzdobu . Za obetavú prípravu vonkajšieho oltára, bez 
ktorej by sa slávnosť nemohla vonku uskutočniť. Za kvetinovú výzdobu. Kvety boli nádherné. 
Poďakovanie patrí tiež ženám a mužom v krásnych farebných krojoch zo Sliačov prinášajúcich obetné dary. Tiež za ich 
pekný spev. Za ich neopakovateľne chutné šišky. Speváckemu zboru z P. Ľupče, ktorý vedie Mgr. Mária Pašková, za 
obohacujúce spevy, za liturgické spevy, za hru na varhanoch a dirigovanie. Jej sestre Monike Paškovej, za krásnu hru 
na jej husličkách. Dychovke z Liptovskej Lúžnej a vedúcej súboru Kataríne Chlepkovej,  chlapom Sliačanom za spev 
našej magurskej hymny : - Na stokrát buď pozdravená pomocnica kresťanov.- To všetko umocňovalo duchovnú 
atmosféru , ktorá sa pomohla  zahĺbiť do vnútorných hodnôt duše.  
Rektor Katolíckej univerzity v Ružomberku Mons. Jozef Jarab pri kázni zdôraznil že :  „ priestor pred oltárom a za 
oltárom je veľmi dôležitý. Pred oltárom je veriaci Boží ľud a za oltárom kňazi. Tieto dva priestory spája dúha 
NÁDEJE." Obidva sa modlia za seba a tak sa posväcujú. Vždy má ktosi , kto sa modlí za kňazské povolania zásluhu na 
tom, že prichádzajú noví kňazi do Božej vinice. Bez modlitby veriacich by priestor za oltárom bol prázdny a nemal by 
kto slúžiť sväté omše. A bez svätej omše a sviatostí  by sa vyprázdnil priestor pred oltárom. Preto vzájomná modlitba za 
seba navzájom je veľmi dôležitá. 
Nakoniec poďakovanie patrí  všetkým veriacim, ktorí doputovali na horu, ktorá sa volá MAGURKA, kde stojí  náš 
kostolík RUŽENCOVEJ PANNY MÁRIE a odniesli si duchovný odkaz modliť sa jeden za druhého, nezúfať v 
ťažkostiach, ale silno veriť ako Panna Mária. Ako duchovné deti, sme si uctili našu NEBESKÚ MATKU . Sme Jej 
ctitelia. Máme v nej vzor viery. Je naším ideálom. Jej prednášame svoje radosti, ale i bolesti. Ako Jej duchovné 
deti  sme boli s matkou, ktorá za nás oroduje u Svojho Syna Ježiša Krista. 
Matka Božej milosti, príčina našej radosti 
Brána do neba Kráľovná rodiny,  oroduj za nás.   za farnosť Part. Ľupča - Vdp. Michal Regec      

(z lit. loret.) 
8 
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 Krásne ľudové piesne zaspievala 
spevácka skupina Salatín z Jednoty 
dôchodcov z Liptovských Sliačov.  

Jedenásty ročník remeselníckeho jarmoku máme úspešne za sebou. Upršané počasie nám síce  troška  
zachmúrilo naše tváre, každú chvíľu sme dvíhali zraky hore k nebu, ale nakoniec dobrá nálada návštevníkov 
a všetkých účinkujúcich nás presvedčila, že ani počasie  nezabráni aby sa ľudia stretli na perfektnej akcii. 
Ráno bolo náročnejšie na rozloženie stánkov s remeselníckymi výrobkami, veď z celkového počtu 96 
záujemcov aj napriek zlému počasiu prišlo približne  osemdesiat.  V úzkom kruhu sa zišli rezbári, šperkárky, 
medovnikárky, košikári a rôzni iní remeselníci. Nechýbal tradičný trdelník, ktorý rozvoniaval po celom 
námestí až z dvoch stánkov.  Bohatý kultúrny program zostavený pre mladšiu aj staršiu generáciu zabával 
všetkých, až do skorých ranných hodín.  

Jarmok už tradične otvoril starosta 
obce Ľubomír Frič, spoločne 
s pozvanými hosťami. Medzi nimi 
boli starostovia okolitých obcí,  
návštevu prijal predseda Žilinského 
samosprávneho kraja Juraj Blanár, 
primátor mesta Liptovský Mikuláš 
Ján Blcháč, jeho viceprimátor 
Rudolf Urbanovič a riaditeľka 
sociálnej poisťovne Alena Uličná. 
Slávnostného otvorenia  sa zúčastnil 
aj zástupca starostu Július Sokol a 
predstavitelia  oboch cirkví, Michal 
Regec a Ján Molčan.  

Život ľudí bol kedysi biedny, plný utrpenia a práce, ale zároveň 
bol naplnený a nie rýchly ako dnes. Ľudia mali čas jeden na 
druhého, život bol pokojnejší, plný krás i zvykov, ktoré sú už 
dnes pomaly zabudnuté.  Každý rok ochotné dievčatá Marika 

Za podmanivých a citlivých tónov fujár 
v podaní Adama Podbrezného z Dolného 
Kubína, Michala Vavru z Jamníka a Jozefa 
Večereka z Bieleho Potoka sa konali 
ekumenické služby, tentokrát v rímsko 
katolíckom kostole sv. Matúša. Adamčiaková a Gabriela Moravová so svojimi dcérami 

vykúzlia nádherné priestory, aby nám priblížili, ako sa 
kedysi na dedine žilo.  

Zdatní  chlapi až z Poľska  zahrali a zaspievali krásne goralské piesne. 
Muzikanti z  Murzasichle pod vedením Adama Gašenicu (sprava) už 
odkrútili nejednu svadbu, jubileum či silvestrovskú oslavu. V Partizánskej 
Ľupči sa im veľmi páčilo a veria, že sa sem ešte niekedy vrátia.   10 
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Moderátorovi 
Jožovi Pročkovi 
rozumela každá 
veková skupina. 
No najmä deti.  

Aj napriek upršanému počasiu sa  deti 
tešili z  rozprávkových postavičiek 
Maxipsa Fíka, kuriatka TWITTY 
a krtka. Pravidelne, každý rok , im 
organizátori počas jarmoku pripravia 
mnoho zábavných atrakcií. Povozia sa 
na kolotoči, zajazdia si na autíčkach, či 
vyšantia sa v pene.  Tento rok im to pre 
zlé počasie nebolo umožnené.  Ostáva  
len veriť, že na budúci rok sa na 
všetkých bude usmievať slniečko a deti 
sa budú môcť poriadne vyblázniť.   

Šikovné 
tanečnice zo 
ZUŠ Dotyk z  
Ružomberka 
s úsmevom 
vrtili 
sukienkami.  

Deti zo 
základnej 

školy sa každý 
rok dôkladne 
pripravujú na 
jarmočný deň. 

Vždy prídu 
s niečím 
novým 

a zaujímavým. 

Večer, hlavné pódium patrilo kapelám ako Smola a Hrušky, 
Ascalona a Ploštín Punk.  Veľká dávka energie a rytmu postupne 
roztancovala plné námestie. A komu bolo málo, mohol pokračovať 
až do rána v disco rytme.  

Staršiu generáciu potešila legenda 
slovenskej populárnej hudby Dušan 
Grúň. Zaspieval známe piesne, ako 
Butterfly, Nalej mi vína Malvína, Elena, 
Starý rodný dom a iné. Svojimi hitmi 
dostával verejnosť do varu hlavne 
koncom 60. a 70. rokov minulého 
storočia. 

11 
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ODVÁŽNA PRVÁČKA 

Nový školský rok v Rozprávkovej škôlke 

Radosť zo stretnutia s kamarátmi, prekvapenie z nových hračiek, 
priestorov, zoznámenie s novými pani učiteľkami, to boli prvé 
zážitky detí v škôlke. Nechýbalo ani trochu plaču. Veď zrazu tam 
chýbala mamina, ocko alebo starkí. Všetko sme však  zvládli. 
Strach a smútok sme nechali „za dverami.“  Naša práca sa začala. 
Do materskej školy sa zapísalo 53 detí, ktoré boli rozdelené do 
troch tried podľa veku -najmladšie sú myšky, stredné sú žabky a 
najstaršie sú sovičky. 
Všetky pani učiteľky sú kvalifikované. Tešia sa na prácu s deťmi, 
na pripravované akcie, do ktorých sú zainteresovaní aj rodičia. 
Pracujeme podľa inovovaného školského vzdelávacieho 
programu – „NÁŠ ROK V ĽUPČI“. Zamerali sme sa na región 
Liptov, aby deti poznávali blízke okolie, kultúru, pamiatky, 
prírodu.... Medzi prvé akcie našej škôlky môžeme zaradiť: 
výstava – domáce zvieratá, vystúpenie na jarmoku, púšťanie 
šarkanov „ pri kaplnke“, koncert „Veselo s gitarou“, návšteva 
múzea v Liptovskom Mikuláši. 
 Pripravujeme aj ďalšie akcie, ktoré nielen potešia, ale aj poučia 
naše deti. Radi prijímame nové inovatívne návrhy aj od rodičov 
a zaradíme ich do nášho programu. Nezabudli sme ani na krúžky, 
ktoré spestrujú popoludňajší život našich detí. Aktuálne je to 
výtvarný, tanečný, hudobný a krúžok angličtiny. 
Nový školský rok sa začal. Ubehlo už niekoľko týždňov, ale aj 
napriek tomu želáme našim deťom veľa radosti, smiechu, zábavy, 
hudby, kamarátov a hlavne zdravie, aby sme sa mohli pravidelne 
stretávať v našej Rozprávkovej škôlke. 

Ospravedlňujeme sa  
p. Babálovej, že pri 

menovaní predškolákov 
v poslednom čísle sme 
zabudli uviesť meno 
Marka Babála, ktorý 

zostáva v materskej škole 
aj v tomto školskom roku. 
Za pochopenie ďakujeme. 

Kolektív  materskej školy

zostáva do 4. septembra. Večer 3. septembra som nevedela zaspať - bola 
som plná očakávaní. Tešila som sa na pani učiteľku, na kamošov a 
hlavne na učenie. Páčil sa mi program veľkých žiakov, hlavne básničky 
o pani učiteľkách. Naša trieda bola krásne vyzdobená a každý prvák 
dostal aj malý darček. Do školy sa stále každý deň veľmi teším.    
 Alžbetka Turčanová, 1 A.                   

Do školy som sa veľmi tešila. Už 
posledný týždeň prázdnin sme spolu s 
maminou odratávali koľko dní ešte

12 
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Európsky deň jazykov  
už niekoľko rokov pripadá na 26. september.  Aj my sme si s našimi žiakmi pripomenuli dôležitosť učiť sa cudzie 
jazyky.  Žiaci siedmeho ročníka v školskej rozhlasovej relácii poinformovali ostatných spolužiakov o tomto dni 
a jeho význame. Spomenuli jeho stručnú históriu, dôležitosť učiť sa cudzie jazyky pre väčšie porozumenie medzi 
národmi. Na hodinách ruského jazyka a angličtiny si žiaci okrem iného vyskúšali jazykové rozcvičky a pozdravy 
v rôznych jazykoch a dozvedeli sa, ktoré sú najdlhšie slová v národných slovníkoch. Mladší žiaci dostali náramky 
s logom Európskeho dňa jazykov, aby doma porozprávali, o čom sa v škole dozvedeli.    
            A. Ganobjaková 

Aj v tomto školskom roku budeme rozvíjať čitateľskú gramotnosť 
žiakov. Nakoľko je október mesiacom úcty k starším, naši žiaci poprosili 
svojich starých rodičov, aby im prišli do školy prečítať, čo radi čítali, 
keď boli malí. Prvý čítajúci starý otec bol náš pán starosta Ľubomír Frič, 
ktorý čítal žiakom štvrtej triedy, do ktorej chodí jeho vnučka Sofia. 
Ďalšou čítajúcou bola pani Fričová, ktorá čítala v druhej a siedmej 
triede. Pani Kohútová, stará mama šiestaka Samuela Veselovského čítala 
úryvok z Babičky. V čase písania tohto príspevku bola poslednou 
čítajúcou starou mamou pani Klimáčková, ktorá prišla prečítať 
štvrtákom. Akcia bude pokračovať do 27.10.2017 a my ďakujeme 
všetkým ochotným čítajúcim a pani učiteľke M. Turčanovej za dobrý 
nápad a pekné zážitky.                      A. Ganobjaková 

STARKÁ, STARKÝ ČÍTAJME SI SPOLU 

Pani Jeseň sa tento rok akosi prirýchlo ujala svojej vlády 
a ponúkla nám toľko farebných krás, akých je schopná iba ona. 
V našej základnej škole sme využili túto lákavú ponuku a každá 
trieda začala chystať svoje prekvapenie. 20. septembra sa 
školská chodba zaplnila vlastnoručne zhotovenými, či 
prírodnými jesennými dekoráciami. Ovocie, zelenina, tekvice, 
ježkovia, jesenné kytice sa premenili na originálne dielka. 
O túto farebnú  krásu sme sa podelili aj s rodičmi, ktorí prišli na 
prvé plenárne rodičovské združenie a nápadité dekorácie 
zdobili našu chodbu ešte niekoľko dní. Každá trieda dokázala, 
že je originálna a keby sme ich chceli ohodnotiť, dostali by 
veľkú jednotku! 

Dňa 23.9.2017 sa v Partizánskej Ľupči uskutočnil už 11. 
remeselnícky jarmok, na ktorý sme sa všetci tešili. Naša škola na 
ňom má vlastný stánok, v ktorom sa predávajú chutné čerstvé 
domáce koláče, ktoré upiekli naše šikovné maminky alebo možno aj 
ockovia. Návštevníci jarmoku si na náš stánok tak zvykli, že sa rok 
čo rok stáva vyhľadávanejším. Napriek nepriaznivému počasiu sa 
nám podarilo predať skoro všetky koláčiky. Zisk z predaja bude 
použitý na materiálno-technické vybavenie školy. Na jarmoku sa 
predstavili aj deti z materskej školy so svojim tanečno-speváckym 
pásmom a samozrejme nemohli chýbať žiačky z tanečného krúžku 
našej školy. Potešili nielen ľudovým tancom, ale aj ako mažoretky.  
                                                                                           Laura Gejdošová, 7.A 

 

 

Toto je jeden zo spôsobov, ktorým učíme našich žiakov estetickému cíteniu, rozvíjame ich fantáziu, nápaditosť, 
originalitu a schopnosť využívať na skrášlenie svojho okolia to, čo nám jesenná, štedrá príroda ponúka zo svojich 
bohatstiev.                         Jana Kamhalová 
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Martin Durný – Barbora Bubniaková 
Miroslav Tamer – Denisa Kočišová 
Peter Kudrík – Jana Veselovská 
Marek Frniak – Veronika Pethöová 
Dušan Belina – Monika Gardlíková

Cesty života plynú ako horská riava, roky ubiehajú a človek 
ani nenazdá sa a už je tu 85. rok. Tohto vzácneho jubilea sa 
dožila naša spoluobčianka pani Nadežda Jurášová dňa 22. 
augusta 2017. Narodila sa v Bobrovci, má jedného brata. 
Spolu s manželom vychovali tri deti – syna a dve dcéry. Pred 
niekoľkými rokmi jej zomrel manžel, dnes  býva spolu so 
synom a teší sa zo 6 vnúčat a 6 pravnúčat.  

Pred 60. rokmi začal svoju životnú púť, 
pán Ľubomír Frič – náš starosta. 
Pán starosta, želáme Ti pri tejto príležitosti, 
veľa šťastia, lásky, úspechov a zdravia hojnosti. 
Nech ďalšie roky života sú plné radosti, 
nech Ťa netrápia bôle a rôzne starosti. 
Nech sa Ti darí plniť volebný program, 
veď na to nie si celkom sám, 
máš okolo seba kolektív poslancov, 
ktorí Ti pomôžu s náročnou prácou. 

Keď budeš chcieť trochu pookriať, 
optimizmu  a nových síl načerpať, 
zober si na plece svoju flintičku 
a prejdi sa cez Ľupčiansku horičku. 
Ak budeš mať presnú mušku a správnu guráž, 
tak aj statného jeleňa úspešne hravo zdoláš. 
Nech Ťa každý deň sprevádza dobrá nálada, 
nech v súkromí a v práci zavládne pohoda, 
nech Ti ešte dlhé roky plameň života svieti, 
to Ti k jubileu želajú občania a poslanci všetci.  

Milá pani Jurášová, želáme Vám pri tejto príležitosti ešte veľa, veľa pevného 
zdravia, šťastia a pohody v rodinnom kruhu. Nech Vaše ďalšie dni prežijete 
spokojne, potešíte sa ešte z teplých slnečných lúčov spolu s Vašimi najbližšími. 
Nech Vaša životná púť bude ešte dlhá a prinesie Vám každý deň  veľa radosti. 
K blahoželaniu sa pripája kolektív obecného úradu a spoluobčania.

85 rokov života – krásny to vek 

Rozlúčili sme sa 

Dávid Bombara – Martina Hašíková 
Branislav Lauka – Lucia Kaderová 
Vladimír Juráš – Miroslava Likavčanová 
Tomáš Jelenák – Margita Pekná 
Jaromír Vašíček – Monika Pepuchová 
Andrej Poliak – Lenka Bartíková 

Lilien Medzihradská, Bruno Adamčiak 
Eliška Richterová, Alex Zelenka 
Zina Zubajová, Klára Devečková 

Viera Nahalková 90 r., Svetluša Grešová 81 r., 
Ján Hollý 69 r., Mária Fričová 75 r., 

Jozef Čierny 65 r., Mária Záchejová 71 r., 
Pavel Bencúr 91 r., Zdenka Kyselová 68 r., 

Anna Švidroňová 55 r., Mária Tholtová 96 r., 
Ján Kúkol 68 r., Michal Slavík 34 r.



15 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Začnem od konca. Už je to veru pekných pár (desiatok) 
rokov, čo mi raz nebohý Janko Grílus povedal: „Dobré 
robíš divadlo, pán doktor, ale raz by si mohol urobiť takô 
ozajstnô divadlo. Nejakého Ferka Urbánka alebo 
Tajovského“. ... Nuž tak tu ho máte. Po 25. rokoch 
autorských textov klasika najklasikovejšia. A keďže folk 
je folk a hlas ľudu hlas boží, úspech je akosi skôr 
predurčený, že hej, ako že nie. A je jedno, či to hráte 
v kašírovanej klasike, alebo vo fitnescentre. Nad 
očakávanie úspešná premiéra sa uskutočnila 
22.septembra, v predvečer jarmoku. A kto nemohol, môže 
ľutovať, že nevidel. Minimálne do 26.decembra  2017, 
kedy chceme potešiť svojich verných (aj neverných) 
reprízou „Ženského zákona“. 

Takô ozajstnô divadlo ! 

Tak príďte urobiť „divadlo“ ako diváci na toho Štefana. Bude čas vianočný a možno vám prezradíme 
okrem toho, kto bol „vrah“ v Tajovského komédii, aj niečo viac z kuchyne a možno aj obývačky 
Lunetrdla.           Jaro Janíček 

Okrem toho má ale Ľupčianske netradičné 
divadlo za sebou mimoriadne nabitý rok.  Naša 
nesmrteľná „Anča Zbíjačka“ v oprášenej verzii 
funguje ďalej. Po úspechu „Obvoďáka“ 
v poĺských Suwalkách sme dostali pozvanie do 
tohto mesta aj na letný mládežnícky festival. 
Oprášili sme našu verziu „Hamleta“. 

S „Obvoďákom“ sme navštívili opakovane aj susedné Čechy 
a doslova prevalcovali festivalových súperov v Budmericiach, 
kde sa nám podarilo už druhý raz zvíťaziť.  Vyskúšali sme si 
aj openair verziu tejto inscenácie a úspešne odohrali 
predstavenia pod holým nebom v Srňacom aj v rámci 
Mikulášskeho leta.  
Úspech zaväzuje, ale aj motivuje. Preto aj divadelný dorast, 
ktorý je určite početnejší, ako tí zaneprázdnení dospeláci, skôr 
znesie (veru aj ozajstné slzy), cez ktoré sa treba prehrýzť 
k aplauzu v stoji. A nie sú to len mladí „Lunetrdláci“, ale aj 
„študenti“ divadelného kumštu, ktorí si rozširujú 
prostredníctvom SZUŠ RKK v Ružomberku, ktorá má s naším 
divadlom „personálnu úniu“. Na vyrátanie akcií, na ktorých sa 
zúčastnili, úspechov na všetkých recitačných a divadelných 
podujatiach po celom Slovensku, by sme asi potrebovali 
osobitné vydanie obecných novín.   

Vyznie to ako klišé, ale divadlo s takým ohlasom, ktoré má v názve názov „Ľupčianske“, nemôže nešíriť nič 
iné, len dobré povedomie o našej obci.  Za to patrí vďaka všetkým hercom aj ich domácim pomáhačom. 
Osobitne obci a obecnému úradu  za možnosť prebývať v kultúrnom dome (a iných priestoroch), aj keď akcií 
je tam v poslednom čase neúrekom.  Ďakujeme aj nedomácim pomáhačom a v neposlednom rade Vám, 
všetkým našim divákom. Lebo bez diváka niet divadla.   
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Dňa 12. augusta sa na námestí v Partizánskej Ľupči uskutočnila 
udalosť, ktorú organizovala spoločnosť LK – Servis s.r.o.  Naša 
spoločnosť, ktorá pôsobí v oblasti poľnohospodárstva 
v Partizánskej Ľupči, si  zorganizovaním dožinkov chcela 
pripomenúť tradičnú oslavu úrody, poďakovať sa za úrodu, tiež  
sa poďakovať ľuďom za dôveru, ako aj  za ich prácu. Podujatie 
bolo  spojené s celodenným kultúrnym programom, ktorý nám 
vytváral skvelú atmosféru počas celého dňa.  Veľkým lákadlom 
bolo vystúpenie rodáčky z Liptovských Sliačov Anny  
Hulejovej so svojou vnučkou, za nádherné dožinkové pásmo 
ďakujeme FS Smrečany. Chlapi z FS Ostrô nás presvedčili, že 
na fujarách to ozaj vedia. Tradičnú hudbu, no v modernejšom 
šate nám predstavili Terchovská Muzika ako aj skvelá Družina. 
Na svoje si prišla aj mladšia generácia, ktorú zabavil raper 
EGO. Veľmi radi by sme sa chceli poďakovať obci  Partizánska 
Ľupča  ako aj všetkým ľuďom, ktorí nám pomohli zorganizovať 
toto podujatie, ako aj všetkým partnerom a podporovateľom. 
Veríme, že sa na dožinkoch stretneme aj o rok!    Ladislav Balážec 

DOŽINKY 
V PARTIZÁNSKEJ ĽUPČI 

Prijmite všetko a ďalej hľadajte cestu vpred. 
Život je preto taký vzácny, 

že je v ňom blen i med. 
Gratulujeme k šesťdesiatinám 
              Ľubomírovi Fričovi 

a Alexandrovi Beňovi 

Hovorí sa, že vo veku je ukrytá 
múdrosť, lebo je bohatý na 
skúsenosti a my všetci budeme radi, 
ak z tejto múdrosti budeme môcť 
ešte dlho čerpať.  
ZO SZTP blahoželá  
svojim členom : 
Ján Šindléry 60 r., 
Elena Koleňová 75 r., 
Katarína Jurgošová 70 r., 
Ján Kohút 70 r., 
Mária Luptáková 65 r., 
Peter Sokol 75 r. 

ZO SZPB GRATULUJE ZO SZTP BLAHOŽELÁ 

Ich životné poslanie sa zachová v dušiach, 
mysliach a spomienkach svojich blízkych. 

ZO SZPB sa lúči s Máriou Kolárskou 93 r., 
Jánom Hollým 69 r. 

a Pavlom Bencúrom 91 r. 
Pozostalým vyslovujeme úprimnú sústrasť 
nad ich odchodom. „Česť ich pamiatke!“ 
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Za spomenutie stojí aj reprezentácia dobrovoľného hasičského  zboru a tým aj 
obce Partizánska Ľupča na súťažiach jednotlivcov a dvojíc s názvom Železný 
hasič. Pavol Havlan, Erik a Pavol Adamčiakovci ukázali, že sa nestratia ani 
v náročnej konkurencii a obsadili popredné priečky. „Naša činnosť samozrejme 
nie je len o súťažiach, hlavná činnosť spočíva najmä v pripravenosti našej 
techniky, ktorá je aj vďaka našej obci a sponzorom na vysokej úrovni. Výcvikom, 
simulovaním rôznych kritických situácií, školeniami našich členov, 
previerkovými cvičeniami kráčame ďalej. Ako je v názve Dobrovoľný hasičský 
zbor, tak celá naša činnosť je o dobrovoľnej činnosti našich členov. Aj im patrí  
veľké poďakovanie, že aj v tejto našej rýchlej dobe pri všetkých svojich 
povinnostiach doma, v rodine, v práci si nájdu čas a reprezentujú našu obec, či 
už sa súťažiach, alebo aj pri práci v zbore“ uviedol Pavol Adamčiak.  

Jarmok, ktorý sa koncom septembra 
v Partizánskej Ľupči konal potvrdil, že hasiči 
sa vedia spojiť pre niečo dobré ako aj 
ľupčiansky jarmok je. „Navarili sme 200 
litrov tradičného držkového gulášu. Aj 
napriek nepriaznivému počasiu oheň pod 
kotlom stále horel, a aby nehorelo inde o to 
sa našou činnosťou a prevenciou  postaráme. 
Nehľadáme v našom hasičskom zbore zisk, 
ani slávu, ale len bratskú povinnosť pomôcť 
blížnemu“ povedal na záver člen hasičského 
zboru Pavol Adamčiak. 

Dôležitou akciou pre všetkých hasičov bola súťaž v auguste, 
v netradičnom požiarnom útoku v Partizánskej Ľupči. „Súťažou sme čo 
najvernejšie priblížili skutočné hasenie v náročnom teréne. Súťaž bola 
zorganizovaná za našou obcou v časti Biela Ľupča. Svojou účasťou nás 
poctili aj kolegovia hasiči z družobnej obce Važany nad Litavou. 
Vyhláseným poplachom musela jednotka absolvovať ťažké prekážky a nami 
kontrolovaný požiar uhasiť vodou z prírodného zdroja. Najrýchlejšie to 
zvládlo naše družstvo.“ povedal  Pavol Adamčiak. Bol to už 2. ročník tejto 
akcie, venovaný pamiatke práce v zbore dlhoročného veliteľa Celestína 
Vajdu, po ktorom je aj  samotná akcia pomenovaná. O to viac všetkých 
tešilo, že nakoniec  súťaž  vyhrali a zhmotnili výsledky jeho dlhoročného 
úsilia.  ČESŤ JEHO PAMIATKE ! 

Celestín Vajda (1951-2013) zasvätil celý 
svoj život hasičom. Členskú základňu 
neustále rozširoval o mladých, 
talentovaných a zanietených členov.  Za 
svoju dlhoročnú a aktívnu prácu si 
prevzal viac ocenení, naposledy v roku 
2012, keď mu Dobrovoľná požiarna 
ochrana SR udelila najvyššie 
vyznamenanie „Zaslúžilý člen DPO SR“. 
Keď vznikala uvedená fotografia, ani len 
netušil, že si vychováva svojich 
nástupcov.  Matúša Hollého (vľavo), 
ktorý je  v súčasnosti veliteľom DHZ 
a Filipa Havlana súčasného predsedu. 
Musíme ale spomenúť všetkých členov  
DHZ, s ktorými spolupracoval a aj 
úspešné športové družstvo, na ktorých by 
bol určite hrdý.  

Pomáhať ľuďom, chrániť ich majetky a životy je pre 
našich dobrovoľných hasičov už samozrejmosťou. Do 
práce zasväcujú predovšetkým svoje osobné voľno. 
Mnohokrát z práce nestihnú ísť ani domov, ale do 
zbrojnice, aby poopravovali, či opucovali autá 
a striekačky. A po víkendoch behajú po hasičských 
súťažiach.  Za posledné obdobie sa im zas podarilo 
absolvovať veľa súťaží, ale aj práce, ktorú viditeľne 
nechávajú za sebou.   

BOHU NA SLÁVU, 
ĽUĎOM NA ÚŽITOK

Memoriál Celestína Vajdu 

Železný 
hasič 

Po práci aj zábava ... 
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V tomto roku bola ZO SZCH v Partizánskej Ľupči poverená Oblastným výborom SZCH – Liptov usporiadaním XXV. 
Oblastnej výstavy drobných zvierat. Výstavou sme si zároveň pripomenuli aj 60. výročie založenia organizácie 
chovateľov v našej obci. Termín jej konania sa výborne zhodol s konaním tradičného Ľupčianskeho jarmoku. 
V minulosti sa žiaden jarmok nezaobišiel bez gazdov a gazdiniek, ktorí ponúkali na predaj svoju dopestovanú úrodu 
a dochované zvieratá, či už hydinu, králika, prasiatko, koníka či jalovicu. Nebolo zriedkavé, že si svoj tovar medzi sebou 
aj vymieňali. Návštevník výstavy si mohol prezrieť, ale aj zakúpiť širokú ponuku drobných zvierat,  ale aj exotického 
vtáctva, čo bola novinka výstavy. V ponuke bola vodná a hrabavá hydina (75 kusov z 25 plemien), okrasné a úžitkové 
holuby (210 kusov z 39 plemien) a králiky (139 kusov z 26 plemien). Našich najmenších návštevníkov najviac zaujala 
expozícia exotického vtáctva, ale aj malé vietnamské prasiatka, ktoré čakali na svojho nového majiteľa – boli výhrou 
v jarmočnej tombole. Prasiatka si teda kúpiť nemohli, no mnohé z detí si odniesli z výstavy zdrobnelého králika, či 
agapornisa, ryžovníka, korelu, alebo kanárika. 
Ďakujeme vystavovateľom z Liptova, ale aj z Oravy, Banskej Bystrice, Trnavy, Popradu, za vystavenie nimi chovaných 
zvierat, čo spravilo toto podujatie pre návštevníka atraktívnejším. Veľké poďakovanie patrí Obecnému úradu 
v Partizánskej Ľupči, jeho starostovi Ľubomírovi Fričovi, ktorý dlhoročne podporuje činnosť chovateľov v našej obci. 
Ďakujeme Lesnému komposesorátu v Partizánskej Ľupči, LK- Servisu sro. Partizánska Ľupča, ECM Systems, firme 
Mifuma Smolenice, žiakom  ZŠ  v našej  obci, ktorí pomáhali  pri  hodnotení  zvierat  ako  zapisovatelia,  tajomníkovi  
OV SZCH – Liptov Petrovi Tekeljakovi za jeho mimoriadnu pomoc počas výstavy. Bez podpory Vás všetkých, by 
nebolo možné výstavu v takom rozsahu a kvalite pripraviť.  Nezabúdam ani na našich členov, ktorí venovali svoj voľný 
čas pri zabezpečení výstavy, ale aj za veľké množstvo odpracovaných hodín pri rekonštrukcii miestností a výrobe voliér 
pre novú expozíciu exotického vtáctva. 
Ľupčianski chovatelia vystavili veľa kvalitných zvierat, za ktoré získali aj veľa ocenení. Všetkým srdečne gratulujem.  
Výstavu si prišlo pozrieť, napriek nepriaznivému počasiu do 600 dospelých návštevníkov o niečo viac detí. V piatok si 
ju totiž prišli pozrieť aj žiaci základnej školy našej obce.  Veríme, že sme pripravili pre všetkých návštevníkov 
zaujímavé podujatie a že sa o rok pri slnečnejšom počasí  opäť stretneme, možno aj vo vyššom počte.  

             Dušan Dobák, predseda ZO SZCH Partizánska Ľupča 

Jozef Marton (v strede) z Liskovej získal za najlepšiu 
vystavenú kolekciu králikov pohár Majstra Liptova. Už 
dlhodobo dosahuje vynikajúce výsledky v celoštátnom 
merítku. Vlani napríklad na celoštátnej výstave v Nitre  
získal titul Majstra Slovenka. Na zábere sprava je tajomník 
Oblastného výboru SZCH Peter Tekeliak a zľava 
predseda ZO chovateľov Part. Ľupča Dušan Dobák 

Už v piatok pred jarmokom pomáhali žiačky zo základnej školy 
posudzovateľom zapisovať chyby a prednosti hodnoteného zvieraťa. 
Za najlepšie hodnotené zvieratá je nakoniec chovateľ ocenený.  
Jedným z posudzovateľov králikov bol  Juraj Majerský z Badína, 
ktorý zároveň vo svojej obci pôsobí ako predseda základnej 
organizácie chovateľov.    
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Na členskej schôdzi v januári 2017 sme okrem iného 
rozhodovali aj o tom, kam sa vyberieme spoločne na 
turistický pobyt v lete. Z troch návrhov padla voľba 
na už dlhšie ospevované Česko-Saské Švíčarsko. Už 
nás neodradila ani dlhá celodenná cesta tam.   
A veru oplatilo sa ☺…koniec augusta, posledné 
krásne letné dni, sobota ráno, stretnutie pri kostôlku, 
prípitok a ide sa…Partizánska Ľupča – Orava – 
Poľsko – Nemecko – České Švíčarsko. V Poľsku sme 
mali dvojhodinovú prestávku v krásnom meste 
Wroclaw. Pozreli sme si centrum, dali obed, urobili 
pár fotiek a pokračovali v ceste. Podvečer sme 
konečne dorazili do cieľa – Vysoká Lípa. Predseda 
Igor Sokol nám predniesol program pobytu a prehľad 
našich turistických plánov do blízkeho aj ďalekého 
okolia.  
A ja vám aspoň v skratke priblížim tieto naše super 
dni. 

ČESKO – SASKÉ ŠVÍČARSKO 
 S DARMOŠĽAPOM 

Deň prvý – pešia túra cca 17km na vyhliadky z Jetřichovíc – Rudolfuv kámen, Marína skála a ďalšie. Bola to 
stredne náročná túra, hlavne deti ju zvládli bravúrne a potešili sme sa nádhernými výhľadmi. Nadšenie prišlo 
hlavne na ceste späť, keď sme pri horskej reštaurácii zbadali kolobežky a poniektorí sme si odľahčili cestu 
“domov” do základného tábora. To bola zábava! Na záver dňa, ako aj každý večer, sme si spolu výborne posedeli, 
zhodnotili náš deň, zabavili sme sa a plný zážitkov išli späť. 
Deň druhý – ďalšia krásna, už dlhšia cca 22km a náročnejšia túra na Pravčickú bránu, Hřensko, Soutesky, 
chvílu aj plavba lodičkami a strmý výstup k hospode a autobusu, ktorý nás odviezol späť na naše apartmány. 
Deň tretí – mesto Dečín, centrum, zámok a ružová záhrada s pávmi. Po dobrom obede sme pokračovali do 
prístavu splaviť rieku Labe. Tri plné rafty našej skvelej 21 člennej partie, smiech a tak trochu aj oddych po dvoch 
náročných dňoch. 
Deň štvrtý – presunuli sme sa za blízke hranice do Nemecka a navštívili sme krásne Drážďany. Jazda na koči 
mestom bola veľmi zaujímavá a dozvedeli sme sa veľa informácií o tomto, vo vojne zbombardovanom a znovu 
zrekonštruovanom meste. 
Deň piaty – posledný slnečný a náš záverečný deň sme sa celá partia vybrali zdolať hrad Konigstein a vyšplhali 
sme sa na most Bastei, odkiaľ sme mali zase nádherné výhľady na okolitú krajinu a úžasnú prírodu.  
Na úplný koniec prešli deti náročnú Tarzaniu a náš pobyt sme zakončili grilovačkou a tanečnou zábavou, ktorú 
rozprúdili naše mladé členky oddielu a zároveň šikovné mažoretky ☺ 
Popri náročných túrach mal každý ešte čas aj na svoje obľúbené aktivity a zvládal sa aj ranný beh, zbieranie 
hríbov, prechádzky na Dolský Mlýn, kde sa natáčala rozprávka Pyšná princezná, tenisové turnaje a šantenie v 
bazéne. 
Ďakujeme nášmu predsedovi Igorovi Sokolovi a podpredsedovi Igorovi Bekovi za krásne chvíle a nezabudnuteľné 
zážitky v Českom Švíčarsku, kde by som sa ja asi nikdy individuálne nevybrala. Ďakujeme za výborne 
zorganizovaný pobyt a výlety, za super atmosféru a pre mňa osobne oddych a veľký pokoj v duši.  
Magdaléna Beňo Frackowiak 



20 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 NOVÉ SLOVO PARTIZÁNSKEJ ĽUPČE Vydáva Obecný úrad Partizánska Ľupča, 032 15, periodicita: štvrťročník, tel.: 

5570755,  e-mail: obec.part.lupca@stnoline.sk,  web: www.partizanskalupca.com,  IČO vydavateľa: 00 315 656, povolené: OÚ 
Liptovský Mikuláš č. 1/1995, evidenčné číslo: EV 3947/09, ISSN 1339-360X, redakčná rada Bc. Dana Havlanová, Anna 
Jacková, Mgr. Anna Ganobjaková, Ing. Katarína Budveselová,  grafická úprava: Renáta Antolová, tlač: Besza, Liptovský 
Michal 13, tel. č. 0918631813. Zostavitelia nezodpovedajú za obsah a ani úroveň článkov. Náklad 350 kusov. Dátum 
vydania periodickej tlače: október 2017, uzávierka nasledujúceho čísla je 20.11.2017 

V dňoch 17. až 20. augusta 2017 sa opäť otvorili brány NÁRODNÉHO VÝSTAVISKA v Nitre. 
Poľnohospodársky a potravinársky veľtrh priniesol zábavu, potešenie aj množstvo odborných a kultúrnych 
podujatí. 
Agrokomplex 2017 bol iný ako tie predošlé. Podujatie sa orientovalo na program pre všetky vekové kategórie 
a tak si prišli na svoje celé rodiny, nezabudlo sa ani na odbornú verejnosť. V jednotlivých pavilónoch bolo 
možno vidieť výstavy: Cestujeme slovenským vidiekom, Národná výstava hospodárskych zvierat, Gazdovský 
dvor,  Slovenská dojná ovca, Dni poľa, Zelenina a ovocie roka, Farmárske trhy,  COOP EXPO,  Torta roka 
2017 a iné. V areáli výstavy bolo množstvo atrakcií, sprievodných podujatí, súťaží a taktiež bohatý kultúrny 
program. V pavilóne M2 bola spoločná expozícia Národnej siete rozvoja vidieka Slovenskej republiky, kde sa 
prezentovali jednotlivé regióny Slovenska. Žilinský región reprezentovalo aj Občianske združenie Stredný 
Liptov. Krásy a zaujímavosti tejto časti Liptova priblížila návštevníkom výstava, ktorú pripravil Miroslav 
Hanula, manažér združenia. V pavilóne M2 bol aj samostatný kultúrny program, ktorý pripravila Národná 
sieť rozvoja vidieka, kde sa predstavili folklórne a hudobné skupiny všetkých vekových kategórií. Za Stredný 
Liptov vo štvrtok 17.8. vystúpila folklórna spevácka skupina Salatín, ktorá pracuje pri MO Jednoty 
dôchodcov Slovenska Liptovské Sliače. Zaspievali v krásnych sliačanských krojoch s doprovodom heligónky. 
Po vystúpení pohostili vystavovateľov aj návštevníkov tradičnými jedlami, ktoré si doma na túto príležitosť 
pripravili.V priebehu výstavy sa v sobotu 19.8.2017 konalo slávnostné vyhlásenie výsledkov 7. ročníka 
súťaže „Najkrajšia fotografia z územia MAS/VSP 2017“. Súťažilo sa v siedmich kategóriách, pričom OZ 
Stredný Liptov zvíťazilo v štyroch z nich, raz obsadilo 3., 4., a 5. miesto. Zoznam kategórií, umiestnenie OZ 
Stredný Liptov, názov a autorka fotografie: Naša príroda (1. miesto, Dedinka v údolí, Anna Kočibalová), Naši 
ľudia (1. miesto, Zemepáni so sliačanskou chriapou, Anna Kočibalová), Naše tradície (1. miesto, Sliačanský 
furman, Nikola Škutová), Naša budúcnosť (4. miesto, Sliačanskí kupači, Anna Kočibalová), Naše „naj“ (5. 
miesto, Krížová cesta na Skálí, Anna Kočibalová), Život v našej MAS/VSP (1. miesto, Sadenie mája, Anna 
Kočibalová) a Naše kroje (3. miesto, Vitajte v Liptovských Sliačoch, Anna Kočibalová). 
Najúspešnejších fotografov oceňovala ministerka pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Gabriela Matečná.  

Občianske združenie Stredný Liptov, ktoré  na výstave 
zastupoval Miroslav Hanula (sprava)  z Liptovských Sliačov 
propagoval aj krásy obce Partizánska Ľupča.  

Občianske združenie Stredný Liptov na výstave AGROKOMPLEX 2017 

Najlepší fotografi boli ocenení ministerskou pôdohospodárstva 
a rozvoja vidieka Gabrielou Matečnou.  

Miroslav Hanula 


